
Transkrypcja XII sesji Rady Miejskiej w Krobi, 
zwołanej na dzień 17 stycznia  2025 roku

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda:
Dzień dobry Państwu. Witem serdecznie na XII sesji Rady Miejskiej w Krobi. Sesja 
dzisiejsza jest zwołana w trybie nadzwyczajnym na wniosek Pana Burmistrza. Witam 
Pana Wiceburmistrza wraz z Panem, z Panią Sekretarz oraz z Panem Skarbnikiem. 
Witam Państwa Radnych oraz wszystkie osoby które zdecydowały się śledzić nasze 
obrady w Internecie. Proszę Państwa tak jak wspomniałem przed chwilą 14 stycznia 
wpłynął na ręce Przewodniczącego Rady wniosek Pana Burmistrza o zwołanie sesji 
w dniu dzisiejszym. Wniosek jest oparty o konieczność podjęcia uchwały w sprawie 
zmiany uchwały dotyczącej Wieloletniej Prognozy Finansowej i w związku z tym w 
dniu dzisiejszym się spotykamy.
Proszę Państwa porządek obrad dzisiaj wygląda następująco:
- punkt 1 - otwarcie i sprawdzenie obecności radnych,
 - punkt 2 - przedstawienie porządku obrad,
- punkt 3 - rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr X/79/2024 
Rady Miejskiej w Krobi z dnia 13 grudnia 2024 roku w sprawie Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Krobia na lata 2025-2031,
- punkt 4 - rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany budżetowej Gminy 
Krobia na rok 2025,
- punkt 5 - wolne głosy i wnioski punkt 6 zakończenie.
Stwierdzam, że w sesji dzisiejszej uczestniczy 15 Państwa Radnych, w związku z 
tym sesja jest władna podejmować uchwały. Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby 
wnieść poprawki do porządku obrad? Nie widzę zgłoszeń, ze strony Burmistrza też 
nie widzę zgłoszeń. W związku z tym proponuję, żebyśmy przeszli do realizacji 
porządku.
Punkt 3, to jest projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały dotyczącej Wieloletniej 
Prognozy Finansowej na lata 2025-2031. I w tym punkcie proszę o zabranie głosu 
Pana Skarbnika.

Skarbnik Gminy Damian Walczak:
Dzień dobry Państwu. Panie Przewodniczący. Wysoka Rado. Proponujemy 
dokonanie zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Krobia na lata 2025-
2031, poprzez zmianę załącznika nr 1 i nr 2, który otrzymują nowe brzmienie jak w 
załączniku 1 i 2 do niniejszej uchwały oraz objaśnień przyjętych wartości. Zgodnie ze
zmianami w budżecie, o których będziemy rozmawiać w kolejnym punkcie proponuje 
się dokonanie następujących zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej. Dochody 
ogółem w roku 2025 zwiększa się o 78 468,96 zł, w tym cała ta kwota dotyczy 
dochodów bieżących. Wydatki ogółem z kolei zwiększa się o 213 468,96 zł, z czego 
bieżące 133 460, natomiast wydatki majątkowe o 80 000 zł. Wynik budżetu też się 
zmienia, zwiększa się deficyt o kwotę 135 000 zł o tą kwotę zwiększamy plan 
przychodów, który ma swoje pokrycie w wolnych środkach. Jeśli chodzi z kolei o 
załącznik przedsięwzięć, to dokonujemy następujących zmian w dwóch 
przedsięwzięciach, zimowe utrzymanie dróg, zwiększamy limit na rok 2025 o kwotę 
23 000 zł oraz wpłata dla  Edukacyjnego Związku Międzygminnego Niepart-
Gostkowo na zadanie budowa boiska sportowego wraz z zapleczem oraz 
zadaszeniem w Gostkowie. Celem tego zadania jest rozwój bazy edukacyjnej i 
sportowej i dodanie przedsięwzięcia z limitem wydatków na rok 2025 w wysokości 80
000 zł. Przedsięwzięcie Szanowni Państwo to było wskazane w Wieloletniej 



Prognozie Finansowej na lata 2024-2031, ta uchwała wygasła z dniem 31 grudnia. 
Edukacyjny Związek Międzygminny w miesiącu grudniu zwrócił nam środki, które 
były zaplanowane również w kwocie 80 000 zł. W związku z wydłużającym się 
procesem budowlanym dzisiaj wiemy, że ta inwestycja zakończy się w najbliższych 
tygodniach i aby Edukacyjny Związek Międzygminny jako inwestor mógł uregulować 
płatność wkład własny, a następnie zwrócić się ośrodki do Banku Gospodarstwa 
Krajowego w ramach Polskiego Ładu musimy przekazać wcześniej te środki właśnie 
w wysokości 80 000 zł, która to kwota stanowi wkład własny w ramach projektu. 
Dziękuję bardzo.

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda:
Dziękuję Panie Skarbniku za przedstawienie projektu. Otwieram dyskusję. Czy ktoś z
Państwa Radnych chciałby zabrać głos? Nie widzę zgłoszeń. W związku z tym 
zamykam dyskusję. Przechodzimy do głosowania. Uchwała Nr XII/82/2025 Rady 
Miejskiej w Krobi z dnia 17 stycznia 2025 roku w sprawie zmiany uchwały Nr 
X/79/2024 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 13 grudnia 2024 w sprawie Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Krobia na lata 2025-2031. Proszę o podniesienie ręki i 
naciśnięcie przycisku tych z Państwa, którzy są za podjęciem tej uchwały. Kto jest 
przeciw? Kto się wstrzymał? Stwierdzam, że 15 głosami „za” uchwała została 
podjęta.

Przechodzimy do punktu 4 porządku obrad, to jest rozpatrzenie projektu uchwały w 
sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Krobia na rok 2025. 
I ponownie proszę o zabranie głosu Pana Skarbnika Damiana Walczaka.

Skarbnik Gminy Damian Walczak:
Dziękuję bardzo. Projekt zmian w uchwale budżetowej Gminy Krobia na rok 2025, 
nowe brzmienie otrzymują zapisy w postanowieniach uchwały konkretnie paragraf 1 
ustęp 1, paragraf 1 ustęp 2, paragraf 2 ustęp 1, paragraf 2 ustęp 2, jest tutaj mowa o 
dochodach ogółem z wyszczególnieniem dochodów bieżących, majątkowych, w 
wydatkach ogółem z podziałem na wydatki bieżące i majątkowe, dochody i wydatki 
na zadania z zakresu administracji rządowej. Następnie nowe brzmienie otrzymuje 
paragraf 4 w zakresie kwoty deficytu, paragraf 5 w zakresie kwoty udzielonych dotacji
dla jednostek sektora finansów publicznych oraz jednostek spoza sektora finansów 
publicznych oraz paragraf 9 w zakresie kwoty, do której Burmistrz samodzielnie nie 
może zaciągać zobowiązania wykraczające poza rok budżetowy. Konsekwencją tych
zmian są zmiany załączniki od 1 do 7. W załączniku nr 1 w dziale 852 zwiększamy 
środki w ramach funduszu pomocy na wypłatę świadczeń oraz posiłek dla dzieci i 
młodzieży, zmniejszany z kolei dochody na zadania zlecone kwota 5,51 zł, w związku
z pismem wojewody na tak zwany systemy dziedzinowe 2025. W dziale 855 
zwiększamy dochody jako rozliczenia świadczeń z lat ubiegłych, są to środki, które 
przekazują nam świadczeniobiorcy z tytułu nienależnie pobranych świadczeń z 
pomocy społecznej albo w ramach rodziny za lata poprzednie. Dochody zwiększamy 
o 78 468,96 zł. Po stronie wydatków dokonujemy zwiększenia na wydatki bieżące, w 
tym na zimowe utrzymaniu dróg 23 000 zł oraz z tytułu odszkodowania za przyjęcie 
nieruchomości z mocy prawa o 32 000 zł. W dziale 750 dokonujemy zmian 
klasyfikacji budżetowej między innymi na zabezpieczenie środków na dostarczanie 
korespondencji nakazów podatkowych, które w najbliższych tygodniach będą 
dostarczane naszym mieszkańcom. Dokonujemy również zmiany klasyfikacji 
budżetowej w ramach wpłat na Związek Gmin Wiejskiej Rzeczpospolitej Polskiej. W 



dziale 801 dokonujemy przeniesienia środków w ramach dodatkowego 
wynagrodzenia rocznego, takie dodatkowe wynagrodzenie roczne przysługuje 
pracownikom samorządowym i musi być wypłacone w terminie do końca marca. 
Dokonujemy zwiększenia 80 000 zł, to są wpłaty na Edukacyjny Związek 
Międzygminny Niepart-Gostkowo na zadanie inwestycyjnie dotyczące budowy i 
zadaszenia boiska, mówiłem o tym przy omawianiu uchwały w sprawie zmiany wpf-u.
W dziale 851 zmiana klasyfikacji budżetowej przeniesienie w ramach wydatków na 
profilaktykę, chodzi tutaj o zastępstwo za pracownika w formie umowy 
cywilnoprawnej. W dziale 852 zwiększamy środki na Fundusz pomocy, wypłata 
świadczeń oraz wyżywienie dzieci i młodzieży. Dokonujemy  również zmniejszenia w 
związku ze zmianą kwoty dotacji na zadania zlecone oraz przenosimy środki między 
paragrafami celem zabezpieczenia należnej kwoty na wypłatę dodatkowego 
wynagrodzenia rocznego. W dziale 853 zmiana dotyczy klasyfikacji budżetowej w 
ramach funkcjonowania obiektu Krobskiego Centrum Usług Społecznych. W dziale 
855 przenosimy środki na wypłatę dodatkowego wynagrodzenia rocznego trzynastki, 
rozliczenie świadczeń dla ubiegłych i te środki będące rozliczeniem świadczeń z lat 
ubiegłych mają swoje pokrycie w dochodach pochodzących z wpłat 
świadczeniobiorców, którzy nienależnie pobrali niektóre świadczenia. Szanowni 
Państwo uzasadnienie : w dziale 754 i 758 jest powielone z ostatniej uchwały, 
dlatego nie ma zastosowania do uzasadnienia, które powinno być do uchwały z 17 
stycznia. Jeśli chodzi o wydatki zwiększamy wydatki łączną kwotę 213 468,96 zł. 
Zwiększenie wydatków w kwocie wyższej aniżeli dochodów powoduje zwiększenie 
deficytu budżetowego o 35 000 zł. Na zwiększenie tego deficytu mają wpływ trzy 
pozycje : zwiększenie wpłat dla Edukacyjnego Związku Międzygminnego w kwocie 
80 000, odszkodowanie za przyjęty grunt 32 000 i zwiększenie środków na zimowe 
utrzymanie dróg o 23 000 zł. Należy dodać, że w planie przychodów i rozchodów na 
rok 2025 dokonuje się zwiększenia przychodów właśnie o tę kwotę, która ma swoje 
odzwierciedlenie w tak zwanych wolnych środkach. Na podstawie sprawozdań 
jeszcze za rok poprzedni i obliczonej kwoty wolnych środków wskazaliśmy, że kwota 
wolnych środków to 5 170 627,57 zł, a w planie przychodów według stanu na koniec 
poprzedniego roku mieliśmy wykazaną kwotę niższą o 317 069,01 zł. Dzięki temu już
w tym momencie możemy część tej kwoty wolnych środków wskazać na pokrycie 
deficytu budżetowego. Natomiast pozostałe zwiększenia wolnych środków muszą 
być uzasadnione już taką możliwością po zamknięciu roku budżetowego i po 
sporządzeniu sprawozdań budżetowych za rok 2024. Dziękuję bardzo.

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda:
Dziękuję bardzo Panie Skarbniku. Otwieram dyskusję. Czy ktoś z Państwa chce 
zadać pytania do zmian w budżecie? Myślę, że dość szczegółowo zostało umówione
i obrazowo wyjaśnione. Nie widzę zgłoszeń. W związku z tym proponuję, żebyśmy 
przeszli do głosowania. Uchwała Nr XII/83/2025 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 17 
stycznia 2025 roku w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2025. Proszę o 
podniesienie ręki naciśnięcie przycisku tych z Państwa, którzy są za podjęciem tej 
uchwały. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Stwierdzam, że 15 głosami „za” 
uchwała została podjęta. Dziękuję bardzo.
 
Punkt 5 wolne głosy i wnioski w porządku obrad. Czy ktoś z Państwa Radnych 
chciałby zabrać głos? Nie widzę zgłoszeń. Pan Lech Bem, proszę bardzo.
Proszę mikrofon.



Radny Lech Bem :
Ja mam pytanie do Pana Burmistrza. Został przeprowadzony przetarg na 
przebudowę ulicy Odrodzenia, Różewicza i jak daleko postępują prace w związku z 
tym przetargiem.

Z-ca Burmistrza Marcin Krzyżostaniak:
Szanowny Panie Radny. Szanowni Państwo. Obecnie cały czas trwa procedura 
przetargowa. Oferty zostały otwarte, natomiast obecnie jesteśmy na etapie 
sprawdzania ofert i przedłużenia terminu związania z ofertą. Także cały czas trwa 
postępowanie przetargowe, podczas którego miejmy nadzieję wybierzemy 
wykonawcy. Znaczy nie chciałbym tutaj mówić o terminach, kiedy wybierzemy 
wykonawcę. To zależy to od wielu czynników, od wyjaśnień, od całej procedury. 
Także nie chciałbym tutaj rzucać terminami, no póki co przedłużyliśmy termin 
związania z ofertą o kolejne 30 dn.

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda:
Ok, dziękuję bardzo. Radny Perdon.

Radny Krzysztof Perdon:
To ja mam dalej pytanie w tej kwestii. Czy istnieje jakieś zagrożenie dla sytuacji 
takiej, że ten przetarg zostanie nie rozstrzygnięty?

Z-ca Burmistrza Marcin Krzyżostaniak:
Nie sądzę, żeby gdzieś tutaj jakieś ryzyko istniało. Tak jak mówię cały czas trwa 
procedura, badamy też rażąco niskie ceny. Tych elementów, na które składa się na 
postępowanie przetargowe jest wiele, tak. To nie jest tylko otwarcie ofert, no ale 
później też sprawdzenie także. Nie widzę tutaj zagrożenia abyśmy wykonawcy nie 
wybrali.

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda:
Dziękuję bardzo. Nie widzę zgłoszeń. W związku z tym zmykam dyskusję w tym 
punkcie.

Proszę Państwa przechodzimy do punktu 6, to jest zakończenie. Dziękuję wszystkim 
osobom, które dzisiejszą sesję przygotowały. Dziękuję Państwu Radnym za podjęte 
uchwały, Państwu urzędnikom za prezentowanie. Zamykam XII sesję Rady Miejskiej.
Dziękuję bardzo.
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